المقاس ۱٤ × ۲۰ سم

إلىكا زون®

كريم ومرهم

التركيب:

كل ١٠٠ غ من إليكازون كريم أو إليكازون مرهم تحتوي على: ۱٬۰غ موميتازون فيروات

الخواص:

موميتازون فيروات مثل باقي الكورتيكوسترويدات الموضعية له تأثير مضاد للالتهاب والحكة وقابض للأوعية الدموية وذلك من خلال التحكم في إفراز الوسائط المسؤولة عن الالتهابات مثل البروستاجلاندينات والليوكوترينات.

الاستطباب:

- يستخدم إليكازون كريم أو إليكازون مرهم لعلاج الالتهاب والحكة الجلدية المستجيبة للعلاج بالكورتيكوستيرويدات الموضعية كالصدفية والتهابات الجلد السطحية.

الجرعة وطريقة الاستعمال:

- توضع طبقة رقيقة من إليكازون كريم أو مرهم على طبقة الجلد المصابة مرة واحدة أو مرتين يومياً أو حسب إرشادات الطبيب.
- يستخدم إليكازون كريم أو إليكازون مرهم بالجرعة الاعتيادية للمرضى الذين أعمارهم أكثر من سنتين ويستخدم لفترات علاجية قصيرة ومساحات تطبيق صغيرة لدى الرضع والأطفال الذين أعمارهم أقل من سنتين.

الحمل والإرضاع:

- كما في كل الكورتيكوستيرويدات الموضعية فان هذه المستحضرات تستخدم في حالات الحمل بكميات قليلة ولفترات علاجية قصيرة.
- لا يعرف ما إذا كان الامتصاص العام للستيرويدات القشرية الموضعية يكفي الإفراز كميات ملحوظة في حليب الأم. لذا يجب اتخاذ قرار إما بوقف الرضاعة أو وقف العلاج وذلك وفقاً لأهمية الدواء بالنسبة للأم.
- ١-الدواء مستحضر يؤثر على صحتك ،واستهلاكه خلافاً للتعليمات يعرضك للخطر.
 - ٢- يحفظ بعيداً عن متناول الأطفال.

انتاج فریسیا فارمـــا الیمـــن - صنعــــاء www.freesiapharma.com

التحذيرات:

- يزداد الامتصاص العام للستيرويدات القشرية الموضعية عند علاج مساحات كبيرة من الجلد.
- الاستعمال الموضعي لدى الأطفال يجب ان يكون مقصوراً على المقدار الأدنى المتفق مع النظام العلاجي الفعال.
- في حال حدوث تهيج أو تحسس عند استعمال كريم أو مرهم إليكازون، يجب إيقاف استعمال الدواء.
- الاستعمال الموضعي لمدة طويلة وبكميات زائدة ينتج عنه قصور كظري ثانوي.
 - للاستعمال الخارجي فقط.

موانع الاستعمال:

يجب عدم استعمال إليكازون كريم أو مرهم للمرضى الذين لديهم حساسية لمادة الموميتازون فيروات أو أي من الكورتيزونات الأخرى أو مع أي عنصر من مكونات هذه التركيبة. وكذلك في حالات عدوى الجلد الفيروسية و الفطرية وتدرن الجلد و الحلأ النطاقي البسيط.

الأثار الجانبية:

نادراً ما سجلت آثار جانبية مع الموميتازون فيروات ١٠٠١ وتتضمن: حرقة، حكة، لسعة، علامات ضمور الجلد، التهاب الجريبات، زيادة الشعر، التهاب ثانوي.

التخزين:

يحفظ في درجة حرارة بين ١٥ - ٣٠ °م.

التعبئة:

تيوب ألمنيوم سعة ٢٠ غ.

المقاس ۱٤ × ۲۰ سم

Elicasone® Cream and Ointment

Composition:

Each 100 g of Elicasone Cream or Elicasone Ointment contains:

Mometasone Furoate 0.1 g

Properties:

Like other topical corticosteroids, Mometasone Furoate has anti-inflammatory, anti-pruritic, and vasoconstrictive properties through controlling the biosynthesis of potent mediators of inflammation such as prostaglandins and leukotrienes.

Indications:

 Elicasone is indicated for the relief of the inflammatory and pruritic manifestations of corticosteroid responsive dermatosis, such as psoriasis and atopic dermatitis.

Dosage and Administration:

Apply a thin layer of Elicasone Cream or Ointment to the affected skin area once daily or twice, or director by a doctor.

Elicasone is used with normal dosage in patients 2 years of age or older and used with short period of treatment and small application area in infants or children less than 2 years old.

Pregnancy and Lactation:

- As all other topical corticosteroids, drugs of this class should not be used by pregnant women in large amounts or for prolonged periods.
- It is not known whether topical administrations of corticosteroids could result in sufficient systemic absorption to produce detectable quantities in the breast milk, thus a decision should be made whether to discontinue nursing or to discontinue the drug taking into

account the importance of the drug to the mother.

Precautions:

- Systemic absorption of topical corticosteroid will be increased when used on larger area of the body.
- Use of topical corticosteroid in children should be limited to the least amount compatible with an effective therapeutic regimen.
- If irritation or sensitization develops with use of Elicasone, treatment should be discontinued.
- Excessive prolonged use of topical corticosteroid can suppress HPA axis resulting in secondary adrenal insufficiency.
- For external use only.

Contraindications:

Elicasone Cream or Ointment is contraindicated in patients who are hypersensitive to Mometasone Furoat, to other corticosteroids, or to any ingredient in this preparation. It is also contraindicated in cases of fungal, viral tubercular skin lesions, herpes simplex or zoster.

Adverse Reactions:

Very rarely, local adverse reactions are reported with Mometasone Furoat 0.1% including skin burning, pruritus, stinging and signs of skin atrophy, folliculitis, hypertrichosis, and secondary infections.

Storage:

Store between 15 - 30°C.

Packaging:

Aluminum tube of 20 g.

- 1- Medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to instructions is dangerous for you .
- 2- Keep out of reach of children.



Produced by Freesia Pharma Yemen - Sana'a www.freesiapharma.com